 Laboratory Rules and Regulations 

為使實驗室人員安全及設備能保持正常堪用狀態，特頒佈本實驗室使用管理規則。 

The lab rules and regulations are adopted and strictly followed to ensure lab personnel safety and normal equipment function.
一、未經實驗室負責同意，不得進入他人實驗室使用設備及借用或擁有該實驗室鑰匙。 Without the supervising approval, no personnel are allowed to enter the lab, borrow/operate equipment or possess the lab key.

二、實驗室不得放置非實驗用之電氣設備及危險用品。

Non-lab-related electrical and hazardous equipments are not allowed in the lab at all time.

三、實驗室管理員應負責維護、保管該實驗設備，並防止他人之破壞。  

          Lab  manager  is  in  charge of maintaining and supervising lab equipments and avoiding
     possible damages.  

四、非經實驗室負責老師同意禁止任意搬動實驗設備，或操作儀器。
          Do         not  move  or  operate lab equipment without the supervising professor’s approval.
五、實驗室若發生跳電事件，應立即向系辦公室環安衛負責人員反應，瞭解故障現象、及查明原因，並設法排除故障。When   experiencing  power   outage,  inform  the  department  safety staff immediately to inspect the outage and restore normal power supply.

六、儀器設備故障，若經鑑定為使用不當或人為蓄意破壞者，使用學生應負賠償之責。
Upon investigating confirmation, the operating student will be held responsible for compensation on his/her intentional or unintentional damage caused on the lab equipment.

七、進入實驗室請遵守本「實驗室使用管理規則」，並在文件上簽署，以示瞭解規則內容，

及遵守規定。All new lab members must follow and sign the “Laboratory Rules and Regulations” for acknowledging and consenting to this agreement.
八、實驗室可移動之設備於使用前後必須填寫借用歸還紀錄簿並記載各儀器之使用狀態，以利實驗設備之管理及維護。
A log must be kept and updated before and after each equipment use consisting of records on borrowing, returning and operating condition for proper lab equipment management and maintenance.

九、最後離開實驗室之人員，需檢查燈光、冷氣、儀器電源是否關閉、門窗是否上鎖，再行離開。
The last person leaving the lab must ensure all lights, air condition and equipment powers are turned off and windows/doors are locked.

十、實驗室使用管理規則，如有未盡適宜，得適時修訂之。
The    Lab  reserves  the  rights  to  all rules and regulations being subject to change as new needs arise in the future.

